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JASON TANG 
 

Call: 2021 (HK) 

 

Tel: (+852) 2521 2555 

 (+852) 6316 3618 

 

Email: jasontanglegal@outlook.com 

 

Jason is developing a broad civil and commercial practice with emphasis on civil fraud, asset 

recovery, bankruptcy and insolvency, company disputes, and personal injury. 

 

Jason has appeared at various court levels as sole advocate and led junior.  He also has rendered 

written advice and prepared for hearings (such as interlocutory injunction and winding-up 

petition) on an urgent basis and has conducted cross-border litigation involving analysis of 

foreign law (as well as PRC law) and collaboration with overseas lawyers. 

 

Apart from litigation, Jason is also keen on alternative dispute resolution such as arbitration 

and mediation, and is a qualified tribunal secretary at the Shenzhen Court of International 

Arbitration (SCIA) and the South China International Arbitration Center (HK) (SCIAHK). 

 

As regards his training, Jason served pupillage with Martin Ho, Lawrence Hui, Lincoln Cheung, 

Carter Chim, and Simon Wong.  He also served as a marshal of the Honourable Mr Justice 

Coleman as part of his pupillage. 

 

During his undergraduate studies, Jason was awarded 1st Runner-Up in the Basic Law Mooting 

Competition and the APAA Prize in Issues in Intellectual Property Law or Copyright Law. 

 

In addition to his civil practice, Jason also accepts instructions in criminal matters and has been 

instructed by the Department of Justice as fiat prosecutor. 

 

Practice areas 

• Civil fraud / Asset recovery 

• Bankruptcy / Insolvency 

• Commercial / Company 

• Civil contempt 

• Conflict of laws 

• Real and personal property 

• Equity and trusts 

• Probate and administration 

• Personal injury 

• Malicious prosecution
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Selected cases 

• Hua She Asset Management (Shanghai) Co Ltd v Gao Yan & Anor [2023] 4 HKLRD 

575 (resisting on behalf of a Mainland creditor an application for injunction restraining 

presentation of bankruptcy petition based on a judgment debt of 328.05 million RMB) 

(led by Charles Manzoni SC) 

• Wang Ting & Anor v Cheng Stephen Sohim & Ors [2023] HKCFI 1662 (removal 

from the Companies Registry of false information concerning a company holding a 

Closed Road Permit; application of Duomatic principle in respect of beneficial 

shareholding) (sole advocate) 

• Altva Capital Management Ltd v Bend Capital & Anor HCA 1558/2021 (resisting an 

application for intervention and stay of proceedings pending disposal of purportedly 

parallel proceedings instituted in California) (with Lincoln Cheung) 

• Re Excel Action Ltd HCCW 329/2022 (resisting winding-up petition on the ground 

that the underlying CIETAC arbitral award of over 6 million USD was under a setting 

aside application; expert evidence on PRC arbitration law discussed) (with Alexander 

Cheung) 

• Chan Ka Ho Abraham v Tung Yin Ling Cora & Anor [2023] HKCFI 1170 (summary 

disposal of civil contempt proceedings) (sole advocate) 

• Ng Wai Ming Vincent & Anor v Fan Hok Yu DCCJ 1265/2022 (resisting on behalf of 

an accountant allegation of non-compliance with order of discovery of accounting 

documents) (sole advocate) 

 

Education 

• PCLL, HKU (Distinction in Professional Practice and Management) (2020) 

• Bachelor of Social Sciences (Government & Laws) & LLB, HKU (2019) 

 

Scholarships & Prizes 

• APAA Prize in Issues in Intellectual Property Law or Copyright Law (2019) 

• Basic Law Mooting Competition, 1st Runner-Up (2018) 

 

Teaching/Public Talks 

• Speaker at Conference with Guangdong Lawyers Association, “Latest Development of 

Mainland-HK Judicial Recognition and Mutual Assistance in Civil Matters” (Nov 2023) 

• External Coach, Undergraduate Mooting and Dispute Resolution Course, The 

University of Hong Kong (2023) 

 

Languages: Chinese (Mandarin, Cantonese), English 

 

 

Last update: 27 December 2023 
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JASON TANG 邓朗然大律师 

 

执业年份: 2021 (HK) 

 

电话:  (+852) 2521 2555 

  (+852) 6316 3618 

 

电邮:  jasontanglegal@outlook.com 

 

邓大律师主理民商案件，专攻民事欺诈、资产追回、破产清盘、公司纠纷、人身伤害。 

 

邓大律师曾单独或与其他大律师合作在不同阶级的法院办案。他亦曾在紧急情况下为

客人撰写书面法律意见书及预备法庭聆讯（如临时禁制令及清盘呈请），亦曾从事跨

境诉讼，当中涉及对外国法（以及中国法）的分析以及与境外律师的合作。 

 

除了诉讼，邓大律师亦致力鑽研诉讼外纷争解决机制如仲裁及调解，并获深圳国际仲

裁院（SCIA）及华南（香港）国际仲裁院（SCIAHK）认证为其仲裁庭秘书。 

 

培训方面，邓大律师师从何卓衡大律师、许卓伦大律师、张灵勤大律师、詹铤锵大律

师、王星大律师。他亦曾以法庭助理的身份师从高等法院原讼庭法官高浩文。 

 

在修读大学本科期间，邓大律师曾在 2018年度的《基本法模拟法庭比赛》获得亚军及

知识产权法的课程中获得学科奖。除了民事案件，邓大律师亦办理刑事案件，亦曾获

律政司委聘为外聘检控官。 

 

业务范围 

• 民事欺诈 ／ 资产追回 

• 破产 ／ 清盘法 

• 商业 ／ 公司法 

• 民事藐视法庭 

• 国际私法 

• 财产法 

• 衡平法与信託法 

• 遗嘱认证及遗产管理 

• 人身伤害 

• 恶意提告 
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重要案件 

• Hua She Asset Management (Shanghai) Co Ltd v Gao Yan & Anor [2023] 4 HKLRD 

575 （代表一名内地的债权人反对禁止他就其 3.28 亿人民币的裁决进行破产呈

请的禁制令）（由万崇理资深大律师带领） 

• Wang Ting & Anor v Cheng Stephen Sohim & Ors [2023] HKCFI 1662 （为一家持

有中港牌的公司申请从公司註册处移除虚假资讯；Duomatic 原则适用于实益拥

有人所发出的同意）（单独代表） 

• Altva Capital Management Ltd v Bend Capital & Anor HCA 1558/2021 （反对第三

方加入诉讼及以美国加州的平行诉讼为理终止聆讯的申请）（与张灵勤大律师

一同代表） 

• Re Excel Action Ltd HCCW 329/2022 （反对清盘呈请；相关仲裁裁决仍被申请寻

求撤销；涉及有关中国仲裁法的专家证据）（与张学锋大律师一同代表） 

• Chan Ka Ho Abraham v Tung Yin Ling Cora & Anor [2023] HKCFI 1170（透过简

易程序证明民事藐视法庭）（单独代表） 

• Ng Wai Ming Vincent & Anor v Fan Hok Yu DCCJ 1265/2022 （代表一名会计师

反对对他作出的违反文件披露令的指控）（单独代表） 

 

教育 

• 香港大学法律专业证书（在执业及专业发展分科取得优异成绩）（2020） 

• 香港大学社会科学学士（政治及法律）及法学士（2019） 

 

奖学金与奖项 

• APAA Prize in Issues in Intellectual Property Law or Copyright Law (2019) 

• Basic Law Mooting Competition, 1st Runner-Up (2018) 

 

语言: 中文（普通话、广东话）、英语 

 

 

最后更新：2023年 12月 27日 
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JASON TANG 鄧朗然大律師 

 

執業年份: 2021 (HK) 

 

電話:  (+852) 2521 2555 

  (+852) 6316 3618 

 

電郵:  jasontanglegal@outlook.com 

 

鄧大律師主理民商案件，專攻民事欺詐、資產追回、破產清盤、公司糾紛、人身傷害。 

 

鄧大律師曾單獨或與其他大律師合作在不同階級的法院辦案。他亦曾在緊急情況下為

客人撰寫書面法律意見書及預備法庭聆訊（如臨時禁制令及清盤呈請），亦曾從事跨

境訴訟，當中涉及對外國法（以及中國法）的分析以及與境外律師的合作。 

 

除了訴訟，鄧大律師亦致力鑽研訴訟外紛爭解決機制如仲裁及調解，並獲深圳國際仲

裁院（SCIA）及華南（香港）國際仲裁院（SCIAHK）認證為其仲裁庭秘書。 

 

培訓方面，鄧大律師師從何卓衡大律師、許卓倫大律師、張靈勤大律師、詹鋌鏘大律

師、王星大律師。他亦曾以法庭助理的身份師從高等法院原訟庭法官高浩文。 

 

在修讀大學本科期間，鄧大律師曾在 2018年度的《基本法模擬法庭比賽》獲得亞軍及

知識產權法的課程中獲得學科獎。除了民事案件，鄧大律師亦辦理刑事案件，亦曾獲

律政司委聘為外聘檢控官。 

 

業務範圍 

• 民事欺詐 ／ 資產追回 

• 破產 ／ 清盤法 

• 商業 ／ 公司法 

• 民事藐視法庭 

• 國際私法 

• 財產法 

• 衡平法與信託法 

• 遺囑認證及遺產管理 

• 人身傷害 

• 惡意提告
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重要案件 

• Hua She Asset Management (Shanghai) Co Ltd v Gao Yan & Anor [2023] 4 HKLRD 

575 （代表一名內地的債權人反對禁止他就其 3.28 億人民幣的裁決進行破產呈

請的禁制令）（由萬崇理資深大律師帶領） 

• Wang Ting & Anor v Cheng Stephen Sohim & Ors [2023] HKCFI 1662 （為一家持

有中港牌的公司申請從公司註冊處移除虛假資訊；Duomatic 原則適用於實益擁

有人所發出的同意）（單獨代表） 

• Altva Capital Management Ltd v Bend Capital & Anor HCA 1558/2021 （反對第三

方加入訴訟及以美國加州的平行訴訟為理終止聆訊的申請）（與張靈勤大律師

一同代表） 

• Re Excel Action Ltd HCCW 329/2022 （反對清盤呈請；相關仲裁裁決仍被申請尋

求撤銷；涉及有關中國仲裁法的專家證據）（與張學鋒大律師一同代表） 

• Chan Ka Ho Abraham v Tung Yin Ling Cora & Anor [2023] HKCFI 1170（透過簡

易程序證明民事藐視法庭）（單獨代表） 

• Ng Wai Ming Vincent & Anor v Fan Hok Yu DCCJ 1265/2022 （代表一名會計師

反對對他作出的違反文件披露令的指控）（單獨代表） 

 

教育 

• 香港大學法律專業證書（在執業及專業發展分科取得優異成績）（2020） 

• 香港大學社會科學學士（政治及法律）及法學士（2019） 

 

奖学金与奖项 

• APAA Prize in Issues in Intellectual Property Law or Copyright Law (2019) 

• Basic Law Mooting Competition, 1st Runner-Up (2018) 

 

語言: 中文（普通話、廣東話）、英語 

 

 

最後更新：2023年 12月 27日 


